

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱  
Research Methods 研究方法

當期課號	2626	Course Number	2626
授課教師	蕭文高	Instructor	HSIAO,WEN KAO
中文課名	研究方法	Course Name	Research Methods
開課單位	老人服務事業管理系(四日)三A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	讓學習者了解社會科學研究的基本概念，理論與研究方法、研究設計、資料收集及分析處理、研究報告的呈現等，並能以團隊合作進行研究設計。	Objectives	This course includes basic concepts of social science research, theories and research methods、research design、data gathering and analysis、and the presentation of research papers. In the meanwhile, research design should be processed through team work.
教材	1.林佳瑩、徐富珍譯(2006)。《研究方法：基礎理論與技巧》。台北：雙葉。	Teaching Materials	Babbie, E. (2002) . The Basics of Social Research. Wadsworth.
成績評量方式	課堂作業 20% 期中考 30% 期末考 30% 出席 20%	Grading	Homework 20% Midterm Exam30% Final Exam30% Participation 20%
教師網頁	-		
教學內容	1.概論 2.研究過程 3.撰寫研究計畫書 4.選擇與定義問題 5.明確說明研究問題,目標,以及/或假設 6.描述性研究 7.相關性及事後回溯研究 8.實驗及準實驗研究 9.質性研究 10.資料收集 11.資料分析 12.撰寫研究報告	Syllabus	1.Introduction 2.The Research Process 3.The Research Proposal 4.Selecting and Defining the Problem 5.Specifying Research Questions, Objectives and/or Hypotheses 6.Descriptive Research 7.Correlational and Ex Post Facto Research 8.Experimental and Quasi-experimental Research 9.Qualitative Research 10.Data Collection (Quantitative and Qualitative) 11.Data Analysis 12.Research Report

尊重智慧財產權，請勿非法影印。